
 محروميت متهمان جادو در فوتبال 
از سوی کميته اخلاق فدراسيون

فوتبالجلويجادوگرانميايستد؟
رأي اتفاقات رخ داده در بازي گل گهر سيرجان و خونه به خونه بابل صادر 
شد. با انتشار عکس هايي از اين بازي که در ليگ دسته اول فوتبال برگزار 
شد، بحث جادوگري يک بار ديگر سر زبان ها افتاد تا جايي که پاي کميته 
اخلاق فدراس��يون فوتبال نيز به ماجرا باز شد. بر اساس رأي صادر شده 
از سوي اين کميته، سرپرست و مديرعامل باشگاه  گل گهر سيرجان يک 
ماه از هرگونه فعاليت فوتبالي تعليق شده اند. عبدالله سمامي، عضو کميته 
اخلاق در گفت و گو با تسنيم با اشاره به شايعاتي که در مورد جادوگري 
مطرح ش��ده، اظهار داشت: »چند وقتي اس��ت کميته اخلاق به زمينه 
جادوگري ورود کرده و از زماني هم ک��ه مرتضي تورک به عنوان رئيس 
کميته اخلاق انتخاب شده  است، دستور داده تا به اين موضوع رسيدگي 
جدي کنند و ما هم اين کار را در اولويت ق��رار داديم. در ديدار گل گهر 
و خونه به خونه اين مسئله آشکار ش��د و با دستور تورک فعلًا مديرعامل 
و سرپرست باش��گاه گل گهر به مدت يک ماه از هرگونه فعاليتي تعليق 
هستند. دستور موقت اين افراد به مدت يک ماه صادر شده و روز سه شنبه 
سرپرست و مديرعامل باشگاه  گل گهر در کميته اخلاق حاضر خواهند شد 
تا به اين پرونده رسيدگي شود. اين دو نفر بر اساس موضوعي که مدنظر 

کميته اخلاق بوده، تعليق شده اند و قرار نيست همه را محروم کنيم.«
  محروميت بدون مدرک

سرپرست تيم گل گهر سيرجان به رأي کميته اخلاق اعتراض کرد. رضا 
فتح آبادي در گفت وگو با فارس حکم اعلام شده را ناعادلانه خواند: »هيچ 
نامه اي به صورت رسمي به دست من نرس��يده، ولي به ما گفتند امروز 
در کميته اخلاق حضور يابيم تا در خصوص اين موضوع صحبت کنيم. 
من يک سؤال دارم، آيا عکس من پخش شده؟ آيا من حرفي زدم يا آيا 
واقعاً من جادوگر هستم؟ من در گفت و گويم با شبکه ورزش به يکسري 
سؤالات جواب دادم و پاسخگوي تمام س��ؤالات مجري بودم. بايد يک 
دليلي باشد که ما را محروم کنند. با آبروي ما بازي مي کنند. مگر مي شود 
بدون دليل ما را محروم کنند؟ من يک معلم ساده هستم شايد بعد از اين 
بروم به زندگي خودم برسم، ولي بايد جوابم را بدهند. بايد ثابت کنند که 
من اين کار را انجام دادم، اين افراد ب��ا آبروي ما بازي کردند. واقعاً برايم 
جالب است تيمي که در رتبه ۱۲ جدول قرار دارد، چطور است که طلسم 

شده و مدام مي بازد، واقعاً خنده دار است.«
  مربياني که تکذيب مي کنند؛ از تأييد تا تکذيب

با وجود اينکه بحث سحر و جادو در س��ال هاي گذشته در فوتبال ايران 
هميشه داغ بوده و بسياري از فعالان اين عرصه از بي توجهي مسئولان 
گلايه داشته اند، اما هنوز هم مربياني هستند که مي کوشند نفوذ رمالان 
و جادوگران به برخي تيم ها را تکذيب کنند. امير قلعه نويي، س��رمربي 
ذوب آهن در گفت وگويي با رد وج��ود جادوگري در فوتبال عنوان کرد: 
»البته جادو وجود دارد و در قرآن هم آمده، ولي اينکه در فوتبال هست 
يا نه، من از آن خبر ندارم.« با اين حال سيروس دين محمدي، سرمربي 
تيم دسته اولي شهرداري تبريز اگرچه اعتقادي به جادو ندارد، اما مسائل 
مطرح شده در اين خصوص را رد نکرده اس��ت: »ديدن اين تصاوير که 
مربوط به جادوگري است، مايه خجالت و سرافکندگي است. من اعتقادي 
به جادو و جنبل در فوتبال ندارم. همه ما يک خدا داريم، اما براي موفقيت 
بايد تلاش و کار بيشتري انجام دهيم.« نادر دست نشان، سرمربي ملوان 
هم در گفت وگو با ورزش سه کشيده شدن فوتبال به سمت جادو و جمبل 
را تأييد مي کند: »متأسفانه تيم ها، مربيان و مديران هم از جادوگري و 
رمالي استقبال و فکر مي کنند با اين روش مي توانند به موفقيت برسند. 
احتمالاً اين دوستان تلاش، تمرين و زحمت کشيدن را با چيزهاي ديگري 
اشتباه گرفته اند که به سمت جادوگري رفته اند. نکته جالب اينجاست که 
خود همين کس��اني که جادوگري مي کنند، مي گويند اگر جادو جواب 
مي داد که هند و پاکس��تان بايد قهرمان جهان مي شدند يعني در واقع 
خودشان هم به اين موضوع اعتقادي ندارند، آن وقت چطور مي شود که 

يک تيم فوتبال دل به چنين چيزهايي مي بندد!«

سمينارتخصصيباتدريسکولاکوويچ
کميته آم��وزش و پژوهش فدراس��يون 
واليبال سميناری تخصصي را با تدريس 
ايگور کولاکوويچ، سرمربي تيم ملي برگزار 
مي کن��د. کولاکوويچ براي فدراس��يون 
واليبال تنها مربي تيم ملي نيست، بلکه 
مدرس��ي حرفه اي اس��ت که مي تواند با 
دانشي که دارد، واليبال ايران را بيش از پيش در مسير پيشرفت قرار 
دهد. به همين دليل کميته آموزش و پژوهش فدراسيون واليبال در 
راستاي ارتقاي سطح دانش فني مربيان سطح بالاي کشور در نظر 
دارد سمينار تخصصي »تاکتيک هاي پيشرفته دفاعي« را برگزار کند. 
سميناري که مربيان بين المللي با سابقه مربيگري در يکي از تيم هاي 
ملي يا تيم هاي ليگ برتر در سه سال اخير مي توانند براي يادگيري و 

افزودن به تجربيات و دانش خود در آن شرکت کنند. 

نامه استعفاي طاهري 
دنیا حیدری
  گزارش

صبح روز گذشته به 
وزارت ورزش رسيد. 
استعفايي که يك شنبه به طور شفاهي مطرح 
شد و ديروز نامه کتبي آن روي ميز سلطاني فر 
قرار گرفت. اين استعفا البته بار ديگر از سوي 
وزارت ورزش رد ش�د تا داستان پرسپوليس، 
وزارت و مديري که طبق قانون بايد از مديريت 
اين باش�گاه کنار برود، ادامه داش�ته باش�د. 
چند روز قبل از استعفاي مديرعامل پرسپوليس که 
البته بس��ياري آن را حربه تکراري او مي دانند، براي 
گرفتن امتياز بيش��تر و ادامه کارش در اين باشگاه با 
تصويب استفس��اريه جديد قانون منع به کارگيري 
بازنشستگان و پيگيري هاي س��ازمان بازرسي کل 
کشور شائبه تغييرات در بدنه ورزش و کنار گذاشتن 
مديران بازنشس��ته را بار ديگر مطرح کرد، چراکه با 
تغييرات ايجاد شده در قانون ممنوعيت به کارگيري 
بازنشستگان، دايره افرادي که مي توانند مجوز ادامه 
کار بگيرند، بسيار تنگ تر شده است، اما به نظر مي رسد 

امثال طاهري يا بسياري از مديراني که اين روزها در 
ورزش مشغول به کار هستند، شامل آن نمي شوند. 

  رد استعفاي پنجم طاهري
استعفاي طاهري را مي شد به حساب پيش دستي 
او براي کنار رفتن از مسند قدرت در پرسپوليس 
گذاشت پيش از آنکه سازمان بازرسي در خروج را به 
او نشان بدهد، اما استعفاي مديرعامل پرسپوليس 
براي بار پنجم رد ش��د. مديري ک��ه آخرين باري 
که استعفايش پذيرفته نشده بود  از جايگاهش از 
سرپرستي باش��گاه به مديرعاملي ارتقا يافته بود، 
آن هم با امتيازاتي بيشتر و حالا وزارت در اقدامي 
تکراري و به رغم اصرار سازمان بازرسي به عدم به 
کار گيري بازنشسته ها با استعفاي طاهري موافقت 
نمي کند. مس��ئله اي که مازيار ناظمي، مديرکل 
روابط عمومي و مرکز اطلاع رساني وزارت ورزش 
نيز آن را تأييد مي کند: »از آنجايي که پرسپوليس 
چيزي در ح��دود ۴۰ ميليون ه��وادار دارد و اين 
باشگاه از اهميت بالايي برخوردار است، به همين 
دليل بعد از جمع بندي هاي لازم با استعفاي طاهري 

مخالفت و قرار شد او در سمتش به کار خود ادامه 
دهد، چراکه معتقديم طاهري بايد درباره چرايي و 

دلايل اين استعفا توضيح بدهد.«
  تمرد از قانون توبيخ و جريمه دارد

اس��تعفاي طاهري در حالي از س��وي وزير ورزش 
پذيرفته نمي شود که ناصر س��راج، رئيس سازمان 
بازرس��ي کل کش��ور از اولتيماتومي ۱۰ روزه براي 
ترک پست توسط بازنشسته ها خبر داده است: »در 
هر جايي که به نحوي از بودجه دولتي استفاده  شود، 
اين قانون قابليت اجرا دارد. مديران بازنشسته در هر 
نهاد، سازمان و باشگاه دولتي بايد بر اساس اولتيماتوم 
۱۰ روزه سازمان بازرسي کل کشور ترک پست کنند 
در غير اين صورت با آنها برخورد قانوني مي ش��ود و 
اميدوارم از ۲۰ آبان که دو هفته بعد از درج اين تفسير 
در روزنامه رسمي کشور است، هم مسئولان و هم 
خود بازنشستگان رعايت کرده و با سازمان بازرسي 
کل کشور و دستگاه قضايي در انجام تکليف قانوني 
خود همکاري کنند، چراکه در غير اين صورت هم 
مجازات دارد، هم برگشت وجوه دريافتي را شامل 

مي شود و هم براي کساني که از بازنشستگان استفاده 
کنند، انفصال  از خدمت را به دنبال خواهد داشت.«

!Finish طاهري   
طاهري که طي روزهاي قبل، ابتدا با اعضاي هيئت 
مديره و سپس کارکنان باشگاه خداحافظي کرده 
بود، اين بار با برخي رسانه هاي نيز تماس گرفته و 
با آنها نيز خداحافظي مي کند: » فقط به مراس��م 
اربعين مي  انديش��م. به ق��ول خارجي ها طاهري 
Finish )تمام(!«حالا در پي کناره گيري طاهري 
از مديريت پرسپوليس، گرشاسبي زمام امور را به 
دست گرفته تا زمزمه هايي در خصوص مديريت 
او به گوش برس��د که البته پن��دار خمارلو، مدير 
روابط عمومي اين باشگاه آن را رد مي کند: »اين خبر 
صحت ندارد. البته طبق مصوبه هيئت مديره باشگاه 
گرشاسبي در غياب طاهري امور را به دست گرفته 
و از روز گذشته جلسات متعددي براي رسيدگي 
به کارها برگزار کرده، اما با خود او هم در اين رابطه 
صحبت کرده ام که با رد اين مسئله گفته است که 
چنين موضوعي صحت ندارد و حکمي از س��وي 
وزارت ورزش بابت چنين موضوعي دريافت نکرده 
است.« محمدرضا حاجي بيگي، عضو هيئت مديره 
پرسپوليس هم مي گويد که طاهري استعفا نداده 
و تنها مرخصي گرفته است. او البته اشاره مي کند 
مشکلاتي همچون بحث بازنشستگي نيز وجود دارد 

که به مجموعه فشار مي آورد.«
   عکس مشترک و خطري جدي!

اما عجيب ترين و جالب ترين اتفاق بعد از استعفاي 
طاهري، عکس دس��ته جمعي و مش��ترک برخي 
س��تاره هاي پرس��پوليس با هدايتي بود که بعد از 
ضيافت شام عابربانک در صفحه اينستاگرام بازيکنان 
قرار گرفت! مردي که سال هاست سوداي مالکيت 
پرسپوليس را در سر مي پروراند. رؤيايي که با وجود 
خرج هاي دردسرساز همواره به در بسته خورده و 
رنگ واقعيت به خود نديده است. رابطه پرسپوليس با 
اين تاجر بعد از آنکه طاهري با مؤسسه پيشکسوتان 
باشگاه به اختلاف خورده بود، قطع شده بود، اما حالا 
با ماجراي استعفاي مديرعامل پرسپوليس بار ديگر 
سروکله اين فرد در اطراف بازيکنان و باشگاه پيدا 
شده و به نظر مي رسد صندلي خالي مديريت باشگاه 
وسوسه هايي براي فرصت طلبان ايجاد کرده است، 
مسئله اي که بدون شک بي توجهي به آن، تبعات 
خوبي براي سرخپوشان به همراه نخواهد داشت، 
خصوصاً که آخرين دخالت اين ف��رد در ماجراي 
طارمي هنوز به دست فراموشي سپرده نشده است.

استفادهحداکثريازتوانمربيانخارجي
برايتوسعهورزش

خبر برگزاري س��مينار تخصصي »تاکتيک هاي پيش��رفته دفاعي« با 
تدريس ايگور کولاکوويچ، سرمربي تيم ملي واليبال يکي از آن خبرهايي 
اس��ت که بايد بيش��تر به آن توجه کرد و از چني��ن برنامه ريزي هايي 
که به اس��تفاده بيش��تر از دانش مربيان خارجي در ورزش کشورمان 
مي انجامد، اس��تقبال کرد. سال هاس��ت که مربيان خارجي زيادي در 
رشته هاي مختلف ورزش��ي به ايران مي آيند، مربياني که در بين آنها 
هم چهره هاي معتبر جهاني و هم مربياني گمنامي را مي توان ديد که 
در زمان هاي کوتاه و بلندمدت به کشورمان آمده اند و هدايت تيم هاي 
ملي يا باشگاهي را برعهده گرفته اند. نکته اي که به رغم حضور مربيان 
بزرگ و کوچک خارجي کمتر به آن توجه ش��ده و م��ورد غفلت قرار 
گرفته، استفاده از علم اين مربيان براي ارتقاي سطح دانش مربيگري در 

رشته هاي مختلف ورزشي بوده است. 
حضور مربيان خارجي در ورزش ايران بيشتر محدود و متمرکز بر مسائل 
فن��ي و تاکتيکي و البته روح��ي و رواني تيم ملي يا باش��گاهي بوده که 
مسئوليت آن را برعهده داشته اند. البته اين طبيعي است مربي خارجي 
که به ايران مي آيد در هر رشته اي با توجه به قراردادي که دارد، فعاليت 
مي کند و رئيس فدراس��يون يا مدير يک باش��گاه کمتر برنامه اي براي 
استفاده از دانش اين مربيان در حوزه هاي ديگر داشته ، امري که حالا البته 

بايد در قراردادها قيد شود تا با مکتوب شدن آن جنبه عملي پيدا کند. 
با اين حال در ورزش ايران کمتر مي توان مدير فدراسيون يا مديرعامل 
يک باشگاه را بيابيد که اهداف و برنامه هايي فراتر از سپردن هدايت فني 
يک تيم يا يک باشگاه به مربيان خارجي را داشته باشد. همواره وقتي 
با يک مربي قرارداد بسته مي شود، به رغم هزينه هاي گزاف و سنگيني 
که ممکن است حضور مربي خارجي براي کش��ور داشته باشد، اما به 
حداقل استفاده از اين مربي در داخل کش��ور اکتفا مي شود و استفاده 
حداکثري از قرارداد با مربياني که قراردادهاي س��نگيني هم بر دوش 
فدراسيون يا باشگاه مي گذارند در کمتر برنامه مديري در ورزش ايران 
جاي دارد. نمونه آن مربي  مانند کرش است که با وجود دريافتي سالانه 
چند ميلياردي، اما فدراسيون فوتبال تاکنون تنها به تمرکز اين مربي بر 
تيم ملي کفايت کرده و مرد پرتغالي تيم ملي در وقت هاي خالي تيمش 
هم برنامه اي ندارد تا راهي مرخصي هاي بلندمدت  شود و فوتبال ايران 

عملًا نتواند از دانش اين مربي استفاده کند. 
 اين در حالي است که با توجه به هزينه هاي سنگين مالي به همان اندازه 
هم بايد از حضور چنين مربياني در پيشرفت ورزش کشور استفاده کرد و 
حضور مربيان مطرح خارجي در هر رشته ورزشي، بهترين فرصت براي 
ورزش کشورمان در استفاده از توانمندي هاي اين مربيان براي پيشرفت 
و توسعه است به خصوص که با توجه به نياز ورزش ايران به دانش و علم 
روز، مربيان خارجي و مطرح در هر رش��ته ای مي توانند بهترين اساتيد 
براي منتقل کردن دانش روز به جامعه مربيگري باشند و در اين زمينه 
بايد فدراسيون ها و وزارت ورزش برنامه لازم براي بهره گيري از فرصتي 
که با حضور مربيان مطرح در ايران به وجود آمده را داشته باشند، رويه اي 

که همان طور که اشاره شد در کمتر فدراسيوني مشاهده شده است. 
به نظر مي رسد فدراسيون واليبال در اين زمينه پيشقدم شده و با توجه 
به تعطيلي بازي هاي ملي برنامه هاي مختلفي براي اس��تفاده از دانش 
کولاکوويچ تدارک ديده است. برگزاري سمينار تخصصي واليبال که 
قرار است ماه آينده برگزار ش��ود، گام قابل تقديري است که بايد مورد 
توجه ساير فدراسيون ها و باش��گاه ها قرار بگيرد. بديهي است مربياني 
مانند کولاکوويچ با توجه ب��ه تجربه و افتخارات زي��ادي که در رزومه 
کاريشان ديده مي شود، مي توانند نقش مهمي در انتقال دانش و علم 
روز ورزش به جامعه مربيان کش��ورمان داشته باشند. برگزاري چنين 
دوره هايي با اساتيدي مانند کولاکوويچ سبب مي شود تا مربيان جوان 
کشورمان با استفاده از دانش اين مربيان و تجربه اي که کسب مي کنند، 
بتوانن��د در آينده تبديل به مربي��ان بزرگ و البت��ه تأثيرگذاري براي 

تيم هاي ملي و همچنين باشگاهي شوند. 
در همين راستا بايد فدراسيون ها و باشگاه ها قدر چنين فرصت هايي را 
بدانند و از مربيان خارجي که به ايران مي آيند، علاوه بر مسئوليت فني 
که در تيم ملي و باشگاهي برعهده وي مي گذارند با برگزاري کارگاه ها 
و نشس��ت هاي تخصصي که مي تواند با حضور مربيان جوان باش��د از 
دانش و علم يک مربي خارجي مطرح و صاحب دانش اس��تفاده کنند. 
همچنين نظارت بر تيم هاي پايه و استفاده از تجربه مربيان خارجي در 
رده هاي سني مختلف از ديگر مواردي است که مي تواند زمينه  استفاده 
حداکث��ري از حضور چني��ن چهره هايي را که مع��دن دانش و تجربه 
هستند، فراهم کند تا ورزش کشور بيشترين بهره را از حضور مربيان 

خارجي در کشورمان ببرد.

جدالهايديدني
درهفتهششمليگبرترواليبال

در مهم ترين ديدارهاي هفته  ششم ليگ برتر واليبال بانک سرمايه مهمان 
شهرداري اروميه اس��ت و پيکان تهران از شمس ميزباني مي کند. هفته  
ششم ليگ برتر واليبال به دليل تقارن با اربعين حسيني، امروز با برگزاري 
شش ديدار در شهرهاي تهران، کاشان، اروميه و ساري پيگيري مي شود. 
در نخستين ديدار هفته  ششم تيم واليبال پيکان تهران از ساعت ۱5 در 
خانه واليبال ميزبان شمس تهران است. از ساعت ۱6 تيم کاله ميزبان خاتم 
اردکان است. در کاشان تيم قعر جدولي و بدون امتياز رعد پدافند ميزبان 
شهرداري تبريز بدون شکست است. از ساعت ۱7:3۰ هم سايپا ميزبان 
هاوش گنبد است. در مهم ترين و حساس ترين ديدار هفته تيم هاي رده 
اول و سوم جدول رده بندي به مصاف هم مي روند. در اين ديدار تيم متحول 
شده شهرداري اروميه در سالن غدير ميزبان بانک سرمايه مدافع عنوان 
قهرماني است. در آخرين ديدار هفته  نيز از ساعت ۱8 سارويه ساري در 

سالن رسول حسيني ميزبان شهرداري ورامين است. 

نبايدتاوانناتوانيمديرانسرخابيهارا
ازبيتالمالداد

يک��ي از عوامل جم��ع ش��دن بدهي هاي 
پرس��پوليس و اس��تقلال خود فدراسيون 
فوتبال است. فدراسيون فوتبال فکر مي کند 
مسئوليتش فقط تنبيه کردن، حمايت از 
تيم ملي و برگزاري ليگ اس��ت در صورتي 
که نظارت نداشتن فدراسيون فوتبال روي 
تيم هاي لي��گ برتري و حت��ي ليگ هاي 
پايين تر يک��ي از عوام��ل رخ دادن چنين 
اتفاقاتي محسوب مي شود. اگر فدراسيون 
فوتبال از باشگاه ها گزارش مي خواست متوجه مي شد که بدهي هاي اين 
باشگاه ها به چه شکلي اس��ت. از آنجايي که فوتبال و فدراسيون ما از يک 
ساختار مناس��ب و مديريت يکپارچه بهره نمي برند و هيچ کس هم در آن 
جايگاه خودش را نمي شناسد، تيم هاي ما تهديد به حذف از ليگ قهرمانان 
آسيا مي شوند. همه اينها نشئت گرفته از سوء مديريت ماست. بدهي هاي 
دو باشگاه استقلال و پرسپوليس را دولت بايد از بيت المال پرداخت کند؟ 
دولت توجيه لازم براي اين اقدام را در مقابل نمايندگان مجلس دارد؟ اين 
کار مغايرتي با مصوبه مجلس مبني بر عدم کمک دولت به باش��گاه هاي 
حرفه اي پيدا نمي کند؟ وقتي اراده اي براي اداره اين دو باش��گاه بر اساس 
شايسته سالاري وجود ندارد، دولت چگونه مي تواند بدهي ها را پرداخت کند؟ 
دولت بايد از مديران بخواهد که دليل اين نابساماني را گزارش کنند و هرکس 
چه با »ژن خوب« و چه »ژن معيوب« را مورد بازخواست قرار دهد. کساني که 
در اين راه به دولت مشاوره مي دهند يا ناآگاه به اين موضوع هستند يا عامل 
آدرس هاي غلط به دولت. دولت اگر مي خواهد به فوتبال خدمت کند، براي 
يک بار هم که شده جست وجوي کارشناسي در خصوص بدهي ها را دنبال 
کند و نتيجه را به افکار عمومي بسپارد و سپس قضاوت لازم را داشته باشد. 
چرا بايد دولت از بيت المال تاوان ناتواني آنها را بپردازد؟ روزي که مجلس 
تصميم گرفت سازمان تربيت بدني را به وزارت ورزش و جوانان تبديل کند، 
توجيهش اين بود که مي خواهند نظارت بيشتري روي ورزش و فوتبال داشته 
باشند، اما آيا نتيجه نظارت اين اس��ت که از زمان تبديل به وزارت ورزش، 
بدهي هاي ميلياردي اين دو باشگاه افزايش يابد؟! پرداخت پول از طرف دولت 
به معني آن است که بدعتي تازه گذاشته مي شود و زيان هايي که مديران 
دولتي در باشگاه ها، سازمان ها و نهادهاي دولتي به بار مي  آورند از طرف دولت 
جبران خواهد شد. اميدواريم دولت به گونه اي تصميم بگيرد که نتيجه لازم 
و اثرگذار براي اين دو باشگاه به همراه داشته باشد. تا زماني که اراده اي براي 
اداره اين دو باشگاه براساس قانون تجارت نباشد و افراد دسته چندم به عنوان 

تصميم گيرنده هاي دو باشگاه انتخاب شوند، وضع همين است.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

آقايکرشچرامنتميگذاري؟!
امير حاج رضايي، پيشکس��وت فوتبال با 
انتقاد از صحبت هاي اخير کارلوس کرش، 
س��رمربي تيم ملي گفت: »اينکه کرش 
براي فوتب��ال ايران افتخ��ار آفريده جاي 
خود، اما گفتارش توهين آميز اس��ت. او 
هر کاري دلش خواسته انجام داده است. 
سال هاست با او مماشات شده، اما همچنان دنبال بهانه گيري است. 
اينکه افتخارات تيم ملي فردي بوده يا از طريق ارتباطاتش بازي هاي 
تدارکاتي فراهم کرده، منت بزرگي براي ما محسوب مي شود. آقاي 
کرش از جيب و کيسه تهي مردم ايران ميلياردها تومان دستمزد 
گرفتي، چرا منت مي گذاري؟ ما شما را آورديم که در مسير پيشرفت 
فوتبالمان تلاش کنيد و به جام جهاني برويم به مسيري که پيش از 

اين نرفته بوديم؟! منت چه چيز را مي گذاريد؟«

مديونشهداهستم
ويزاي کيانوش رس��تمي براي حضور در 
مسابقات وزنه برداري امريکا هنوز صادر 
نش��ده و مدال آور المپيک��ي وزنه برداري 
ايران نمي داند دليل اين تعلل چيس��ت: 
»نمي دانم چه مي خواهند و چه مي گويند. 
آيا از چيزي مي ترسند؟ من هيچ گاه دنبال 
پناهندگي امريکا يا گرين کارت نبودم. من و ديگر ايراني ها مديون 
شهيدان و جانبازان جنگ تحميلي هستيم. هدفم تنها حضور در 
مسابقات امريکا و کس��ب مدال و رکوردشکني است.  من به ايراني 
بودنم افتخار مي کنم و بعد از مسابقات هم به ايران باز مي گردم، اينها 
را در مصاحبه هايم به مسئولان سفارت امريکا هم گفتم. آنها گفتند 
نيازي نيست توضيحات بيشتري بدهي، همه چيز مرتب است و ما به 

تو پاسخ خواهيم داد. بايد منتظر باشي.«

شیوا نوروزي

رکوردشکنيرمدرسريآ
تيم آ.اس رم موفق شد با نتيجه  ۴ بر ۲ فيورنتينا را شکست دهد 
و رکوردش��کني کند. اين دوازدهمين برد پياپ��ي خارج از خانه 
رمي ها در سري آ بود که باعث شد رکورد جديدي در اين زمينه 
به نام جالوروسي ثبت شود. رم در اين فصل با هدايت اوزه بيو دي 
فرانچسکو توانس��ته نتايج خوبي در ليگ ايتاليا و ليگ قهرمانان 

اروپا به دست بياورد و در قواره مدعي ظاهر شود. 

مهاجم ايران��ي تي��م المپياکوس يون��ان يک بار ديگ��ر پايش به 
گلزني باز شد تا در پيروزي تيمش سهيم باش��د و نشان دهد که 
نيمکت نش��ينی اش در ابتدای فصل جنبه فنی نداش��ته اس��ت. 
المپياکوس در مصاف با پلاتانياس 5 بر يک به برتري رسيد و به رده 
چهارم ليگ يونان صعود کرد. اين در حالي بود که کريم انصاري فرد 
گل چهارم تيم��ش را از روي نقطه پنالتي به ثمر رس��اند و پس از 
سجده شکر، شادي پس از گلش را نيز با سرمربي جديد تقسيم کرد. 

انصاري فرد در حالي به روزهاي اوج خود برگشته که تا همين چند 
وقت پيش از سوي س��رمربي آلبانيايي در ليست مازاد قرار گرفته 
بود و سکونشيني را تحمل مي کرد، اما با اخراج اين مربي و آمدن 
تاکيس لمونيس، لژيونر ايراني باز هم فرصت هنرنمايي پيدا کرده 
و تلاش مي کند تا از اين فرصت به بهترين شکل ممکن بهره ببرد. 
همچنين درخشش و گلزني انصاري فرد در روزنامه ها و رسانه هاي 

يونان بازتاب گسترده اي داشته است. 

حمايتزيدانازرونالدووبنزما
زين الدين زيدان، سرمربي رئال مادريد به رغم تداوم ناکامي هاي 
رونالدو و بنزما در گلزني از اين دو مهاجم حمايت کرد: »گلزني 
هميشه اتفاق نمي افتد. بايد نسبت به بنزما و رونالدو صبور بود. آنها 
در زمين تلاش مي کنند تا بهترين بازي خود را به نمايش بگذارند.  
نگران رونالدو نيستم. رس��انه ها هميشه به جنبه هاي منفي نگاه 

مي کنند، اما من به جنبه هاي مثبت مي انديشم.«

انتقادتند»ونگر«ازداوري
آرس��ن ونگر، س��رمربي آرس��نال بعد از شکس��ت تيمش برابر 
منچسترسيتي به انتقاد تند از داوري پرداخت: »داوري در ليگ 
برتر انگليس سال به سال در حال بدتر شدن است.همه ما مي دانيم 
که  استرلينگ استاد تمارض است، اما داور به راحتي فريب خورد. 
داور يک پنالتي  به سيتي هديه داد. آن توپ اصلًا پنالتي  نبود. چرا 

ما بايد قرباني اين همه اشتباه داوري باشيم.«

گلزنيودرخششدوبارهانصاريفرددريونان

افزايش فاصله شياطين با صدر جدول و شکست مقابل چلسي

کونته:ثابتکرديماگربخواهيمميتوانيم
اشرف رامین

   فوتبال اروپا

پيروزي حيثيتي چلسي جنگ کونته و مورينيو را يک بار ديگر علني کرد. در پايان هفته 
يازدهم ليگ جزيره، آبي ها در خانه و با يک گل شياطين سرخ را بدرقه کردند تا هم به رده 

چهارم جدول برسند و هم فاصله من يونايتد با صدر جدول بيشتر شود. در اين ديدار 
رفتارهاي سرمربيان دو تيم در حين و پايان بازي حسابي مورد توجه رسانه ها قرار 
گرفته بود. آنتونيو کونته، سرمربي پيروز ميدان شرايط بازي و علت دست ندادن 

با آقاي خاص را اينگونه تشريح کرد: »پيروزي مهمي به دست آورديم، زيرا هر 
بازي که برابر تيمي مانند يونايتد بازي مي کنيد، جدال بزرگي پيش روي 
شماست. ما مي دانيم که يونايتد بسيار قدرتمند است پس پيروزي در چنين 

ديدارهايي اعتماد به نفس ش��ما را افزايش مي دهد. هميش��ه ميل و اشتياق 
زيادي براي بردن چنين ديدارهايي نشان داده ايم. فصل را با مشکلات زيادي 
آغاز کرديم و فراز و نشيب هاي فراواني پيش رويمان بود، اما نشان داديم اگر 
بخواهيم مي توانيم. دست دادن مهم نيس��ت. مهم پيروزي در بازي هاست. 
دست دادن مي تواند مهم باشد يا نباشد، اما مسئله مهم تر در زمين رخ مي دهد. 

ش��ما بايد در داخل زمين به همديگر احترام بگذاريد نه در خارج از آن.« آلواروموراتا، زننده 
تک گل بازي، اين گل را مهم ترين گل زندگي اش خواند. با توجه به برد سيتي مقابل آرسنال، 
اختلاف تيم گوارديولا با منچستريونايتد به هشت امتياز رسيد که جبران اين اختلاف براي 
آقاي خاص و يارانش بسيار سخت است. البته مورينيو همچنان با اميدواري به آينده نگاه 
مي کند و سعي دارد با بحث هاي حاشيه اي پاسخ رسانه ها و افکار عمومي را بدهد: »هر 
دو تيم مي توانستند پيروز ميدان باش��ند، اما تيمي که گل اول را به ثمر برساند 
کنترل بيشتري بر جريان بازي پيدا مي کند و اين تيم چلسي بود که پيروز شد. 
بخشي از بازي در کنترل ما و بخشي در اختيار حريف بود و هر دو طرف موقعيت 
گلزني داشتند. در حال حاضر ما پنجم يا ششم نيستيم و در رتبه دوم قرار داريم پس 
تيم هاي زيادي شرايطي بدتر از ما دارند و هشت امتياز اختلاف هم هشت امتياز است. 
در ديدارهاي مهمي مانند بازي برابر چلسي، ليورپول و تاتنهام بازيکنان مهم خود را در 
اختيار نداشتيم. در مورد سرمربي چلسي از من سؤال کرديد. انتظار داريد کونته را در 

وسط زمين بغل کنم؟ من با برادر و دستيار او دست دادم و مشکلي با کونته ندارم.«

سعید احمديان

قهرمانووشويجهاندرپيادهروياربعين
اين روزها با فرا رس��يدن اربعين حس��يني کعبه دل ها کربلاس��ت و 
ميليون ها ايراني با حضور در پياده روي اربعين ارادتش��ان را به سرور و 
سالار شهيدان حضرت اباعبدالله الحسين)ع( نشان مي دهند. در اين بين 
چهره هاي مطرح ورزش کشورمان هم مانند ديگر اقشار مردم حضور 
پررنگي در پياده روي اربعين دارند. شهربانو منصوريان، بانوي ووشوکار 
ايراني که چندين مدال جهاني در کارنامه اش دارد، يکي از قهرماناني 
است که امس��ال در کنار ديگران در پياده روي اربعين حضور دارد. او 
ديروز در يکي از شبکه هاي اجتماعي عکسي از خود به همراه برادرش 

در نجف منتشر کرد، عکسي که مورد توجه کاربران قرار گرفت. 

امیررضا واعظ آشتیاني

کارشناس فوتبال

رد استعفاي طاهري به رغم قانون ممنوعيت به کارگيري بازنشسته ها 

صندليخاليمديريتونقشهکشيفرصتطلبان


